发展中国家现代轨道交通管理与应用研修班

项目简介表

	项目名称 
	发展中国家现代轨道交通管理与应用研修班

	承办单位
	上海商学院

	举办时间
	2021年5月13日至5月26日
	项目语言
	英语

	举办方式
	线上
	使用平台
	ZOOM平台

	邀请国别
	发展中国家
	计划人数
	25人

	培训目标
	使学员了解中国在现代轨道交通管理与应用方面的理念、实践做法、以及相关政策；学员能够根据所学内容，结合本国实际提出改进现代轨道交通管理与应用领域的发展建议。

	学员要求
	专业背景
	——领域或专业：现代轨道交通管理与应用相关专业
——工作岗位：发展中国家现代轨道交通管理与应用相关的政府部门官员及企业管理人员
——级别、学历学位或其他相关资质要求：司处级

	
	年龄
	不高于受援国法定退休年龄

	
	身体健康
	能够按时参加线上培训课程

	
	语言能力
	学员英语听、说、读、写能力满足听课及研讨交流要求

	
	其 它
	能够使用ZOOM平台，完成项目日程

	培训内容介绍
	1. 培训目标

使学员提高对轨道交通管理与应用形势的全局性认识、了解未来发展趋势与前景；熟悉现代中国轨道交通管理与应用相关现状，了解中国在轨道交通管理与应用方面的理念、实践经验以及所取得的成就；了解项目承办地上海在轨道交通管理与应用的特色案例以及所积累的可复制可推广的经验；初步掌握轨道交通管理与应用的新思路和新方法；能够根据所学内容，结合本国情况提出本国在轨道交通管理与应用领域的发展建议。

2. 主要培训课程及内容介绍

（1） 中国国情概况：主要介绍新中国成立70年、改革开放40年以来，中国的政治、经济、社会、文化等发展现状，以及所取得的成就；

（2） 中国传染病防控现状与经验：主要介绍中国对传染病，特别是新冠疫情的防治措施与现状，分享抗疫防疫经验；

（3） 城市道路系统规划与设计方法：主要介绍城市道路功能与分类，城市道路网布局模式，城市道路网规划与设计流程等；

（4） 交通体系综合规划：主要介绍低碳易达的和谐交通体系、集约客流的优质公交系统、人车分流的有序道路系统、客货运输的内外衔接系统等；

（5） 上海轨道交通建设与规划：主要介绍已完成的“十三五”上海轨道交通建设规划成果和拟建设的“十四五”规划；
（6） 城市骨干路网的规划、建设与管理：主要介绍骨干路网状况、未来发展趋势、骨干路网规划和道路信息化管理等；

（7） 中国高铁战略：主要介绍中国高铁网络系统分布、建设、发展等情况，分享中国高铁经验。

3. 主讲人整体情况介绍

（1） 李进：上海市政工程设计研究总院，教授级高工，研究方向：城市道路专项规划、城市道路工程设计、公路工程设计等；

（2） 管伟：教授级高工，上海市住房和城乡建设管理委员会科技委办公室主任，参与《上海市建设工程安全质量监督手册》编制工作，研究方向：上海公路工程安全质量监督管理办法、公路和市政工程的质量安全验收工作等；

（3） 陆锡明：教授级高工，上海交通运输中心主任，长期从事上海综合交通规划与政策研制，研究领域：交通体系综合规划、智能交通建设等；

（4） 高振锋：博士，教授级高工，上海建工集团股份有限公司副总工程师，曾获上海市重大工程竞赛杰出人物、2007年获得上海市优秀学科带头人等称号，研究领域：虹桥综合交通枢纽工程；

（5） 朱咏：博士，教授，上海市人民政府发展研究中心正处级调研员，研究领域：中国高铁发展战略研究、长三角一体化发展最新进展研究等。

4. 学员需准备的材料
为方便与中国专家的交流，请准备好贵国与研修主题相关的交流材料，如：①轨道交通管理与应用领域的发展现状及存在的问题；②与中国的合作基础等。

5. 结业测试/评估
以学习报告的形式进行

	备注
	1. 本次培训使用ZOOM平台进行线上培训。

2. 教学期间，请学员遵守上课时间和教学纪律，出勤记录将作为颁发培训结业证书的依据。

3. 课前准备：需提前15分钟进入ZOOM教室准备上课。将个人姓名改为英文（姓名-国别名称）。

4. 纪律要求：在项目实施过程中，请严格遵守项目日程安排。

5. 学员需按照日程安排准备专题研讨相关材料，按照要求提交相关电子素材。

6. 课程配备线上英语同传/交传。

	承办单位简介
	上海商学院是上海市属本科院校，有徐汇、奉贤、杨浦三个校区，占地面积近400亩。学校设有7个学科门类，开设30个本科专业。目前有教职工700余人，博士、硕士学位的占88%。学校拥有现代化的基础设施，智慧校园建设达到国际先进水平。

2010年，上海市商务教育培训中心被国家商务部授予“商务部国际商务官员研修基地”资格。2016年，上海市商务教育培训中心并入上海商学院。上海商学院着重在“强化内部管理，加强品牌建设”方面推进援外培训办学能力建设，不断强化内部规范化管理，加大管理制度建设力度，延长培训的服务链，强调人性化服务，精心营造各国学员的“母校”氛围。上海商学院以“传播友谊，加强培训，注重实效”为宗旨，始终坚持“以需求为导向、以创新为动力、以服务为基础、以质量为生命”的工作理念，聚焦培训目标，关注受援国需求，充分依托上海区域优势和资源条件，致力于把国际商务官员研修基地（上海）建设成为具有一定国际影响力的国际商务官员培训基地。
截止2020年底，我校共举办了168期项目（含6期部级项目），累计培训了来自6个洲别、137个国家和地区组织的4671名官员（含30名部级官员），培训语种涉及英语、法语、西语、葡语、阿语、俄语和蒙语，获得了参训学员的一致好评。

我校自承办援外培训项目以来，已成功举办12期交通运输和物流类相关主题研修班，配合上海轨道交通建设和铁路建设，已成功打造了具有上海特色的轨道交通建设品牌项目，如2012年亚洲国家路网建设规划与城市交通研修班、2014年伊拉克道路管理和交通技术研修班、2015年玻利维亚交通基础设施规划和管理经验官员研修班等，在该领域积累了丰富的培训经验。

	承办单位联系方式
	联系人：洪行之（女士）

办公电话：0086-21-54591721

手机：0086-13801705809

传真：0086-21-54591721
电子邮件地址：shyanxiujidi@126.com


Seminar on Management and Application of Modern Rail Transportation for Developing Countries 

Project Profile
	Name 
	Seminar on Management and Application of Modern Rail Transportation for Developing Countries

	Organizer
	Shanghai Business School

	Date
	May 13 to May 26, 2021
	Language
	English

	Form
	Online
	Platform
	ZOOM

	Countries invited
	Developing countries
	Number of Participants
	25 in total

	Objectives
	Enable trainees to understand the concepts, practices and relevant policies of China in the management and application of modern rail transportation; and to propose relevant suggestions for improving the management and application of modern rail transportation based on the aforesaid knowledge and the actual conditions of their own countries.

	Requirements for trainee
	Professional background
	--Area or specialty: related majors to the management and application of modern rail transportation

--Position: officials of relevant government organs and corporate management in the area of management and application of modern rail transportation in developing countries

--Level, educational background or other qualifications: departmental and divisional level

	
	Age
	Under the legal retirement age of the recipient country

	
	Health status
	Able to participate in online training courses on time

	
	Language competence
	The ability to understand, speak, read and write English to the extent satisfying the needs for training and discussion

	
	Others
	Able to use ZOOM platform to complete the project agenda

	Training content
	6. Objectives

Improve the overall understanding of the conditions, future trends and prospect of rail transportation management and application; be familiar with the current status related to modern rail transportation management and application in China, as well as China’s concepts, practical experiences and achievements in this regards; understand the feature cases of Shanghai, the host city of the project in rail transportation management and application as well as its accumulated duplicable and promotable experiences; preliminarily understand the new concepts and methods in rail transportation management and application; and be able to propose relevant suggestions for the development and rail transportation management and application in their own countries based on the knowledge learnt and the actual conditions of their own countries.

7. Primary training courses and introduction

（8） A general review of China: mainly includes the current status of China’s politics, economy, society and culture, as well as the achievements made since its foundation for 70 years and opening-up and reform for 40 years;
（9） Status quo and experiences of China in controlling and preventing contagious diseases: mainly includes China’s prevention and control measures and status quo in coping with contagious disease, especially COVID-19, and experience sharing in this regard;
（10） Planning and design method for urban road system: mainly includes the function and classification of urban roads, layout pattern of urban road network, planning and design process of urban road network, etc.;

（11） Comprehensive planning of transportation system: mainly includes the low-carbon and accessible traffic system, efficient and quality bus system, separated and orderly road system and passenger-cargo connected transportation system, etc.;

（12） Construction and planning of Shanghai Metro: mainly includes the achieved results of Shanghai Metro during the “13th Five-Year Plan” and the planning for the “14th Five-Year Plan”;

（13） Planning, construction and management of urban main-road network: mainly includes the current conditions, future trends and planning of main-road network as well as informationalized management of roads, etc.;

（14） China’s high-speed railway strategy: mainly includes the layout, construction and development of China’s high-speed railway network system and experience sharing in this regard.

8. Introduction of speakers

（6） Li Jin: Professor-level Senior Engineer of Shanghai Municipal Engineering Design Institute; research area: special planning of urban road, engineering design of urban road, design of road engineering, etc.;

（7） Guan Wei: Professor-level Senior Engineer and Director of Shanghai Municipal Housing and Urban-Rural Development Committee Science and Technology Committee Office; participated in the compilation of Shanghai Municipal Construction Project Safety and Quality Supervision Manual; research area: Shanghai municipal road project safety and quality supervision measures, quality and safety acceptance works of road and municipal projects, etc.;

（8） Lu Ximing: Professor-level Senior Engineer and Director of Shanghai Municipal Traffic and Transportation Center, been engaging himself in the development of Shanghai’s comprehensive transportation planning and policy; research area: comprehensive planning and transportation system, construction of intelligent transportation, etc.;

（9） Gao Zhenfeng: Doctor, Professor-level Senior Engineer and Deputy Chief Engineer of Shanghai Construction Group, enjoying the titles of Excellent Figure in Shanghai Municipal Major Project Contest and Excellent Disciplinary Leader of Shanghai 2007; research area: Hongqiao comprehensive transportation hub project.

（10） Zhu Yong: Doctor, Professor and Departmental Researcher of the Development Research Center of Shanghai Municipal People’s Government; research area: strategic study on the development of China’s high-speed train, research on latest progress of the integrated development of the Yangtze Delta, etc.

9. Materials to be prepared
To facilitate exchanges with Chinese experts, please prepare relevant discussion materials of your country related to the subject, such as:① status quo and issues in the area of rail transportation management and application; ②cooperation basis with China, etc.
10. Final test/evaluation
By submitting study reports

	Remarks
	7. This training is conducted online via the platform ZOOM. 

8. During the training, please follow the class schedule and discipline. The training certificates will be awarded on the basis of attendance records.

9. Preparation before class: enter the ZOOM classroom 15 minutes in advance and change the name to the form: name in English – country name. 

10. Disciplinary requirement: during project implementation, please follow strictly the project agenda.

11. Participants need to prepare discussion materials relevant to the subject according to the schedule and submit relevant materials as required.

12. Online English simultaneous/consecutive interpretation are provided.

	Introduction of organizer
	Shanghai Business School (SBS), covering an area of nearly 400 mu with three campuses, namely Xuhui, Fengxian and Yangpu, is an undergraduate college under the direct auspices of  Shanghai Municipal Government. SBS involves 7 discipline fields and offers 30 undergraduate programs. At present, SBS boasts a faculty body of more than 700 full-time instructors, among whom 88% have Master or PhD degrees. Shanghai Business School is equipped with modern infrastructure and smart campuses with international advanced level.
In 2010, Shanghai Education and Training Center of Commerce (referred to as Center) was authorized by the Chinese Ministry of Commerce as one of the training bases for international business officials. In 2016, the Center was merged into SBS. SBS focuses on “Reinforcing Internal Management and Strengthening Brand Building” to promote the capacity building of foreign aid training, continuously strengthen internal standardized management, improve management system construction, extend the service chain of training, emphasize people-oriented service, and elaborately create the “Alma Mater” atmosphere for participants from all over the world. With the mission of “Spreading Friendship, Strengthening Training, Emphasizing Effectiveness”, SBS has been insisting on its working philosophy: Demand-oriented, Innovation-powered, Service-based, Quality-centered, focusing on training objectives and demand of the recipient countries and fully relying on geographical advantages and resources of Shanghai to dedicate itself into one with international influence.
By the end of 2020, Shanghai Business School has successfully held 168 seminars (including 6 ministerial programs) for international business officials, training 4671 officials (including 30 ministerial officials) from 137 countries and regional organizations in 6 continents, which has brought out excellent training effects and has been highly appreciated by all the participants.

Since undertaking the foreign-aid training programs, SBS has successfully held 12 seminars related to traffic and transportation and logistics to help with the construction of Shanghai Metro and railway, and has also formulated the brand program on rail transportation construction with Shanghai characteristics, such as seminar on road network construction planning and urban transportation of Asian countries in 2012, seminar on road management and transportation technology of Iraq in 2014 and seminar for officials on the transportation infrastructure planning and management experiences of Bolivia in 2015, accumulating rich training experiences in this area.

	Contact of the Organizer
	Contact: Ms. HONG Xingzhi

Tel.: 0086-21-54591721

Phone: 0086-13801705809

Fax: 0086-21-54591721

Email: shyanxiujidi@126.com


